
                                 PROTOKÓŁ  Nr XXXI/2017 
 
z XXXI Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój, odbytej w dniu 2 czerwca 2017 r. w budynku 
administracyjnym Urzędu Gminy w Solcu-Zdroju, w godz. 8.10 do 10.10.  
                                Ad.1.  Otwarcia XXXI Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój dokonał  
Przewodniczący Rady Gminy Paweł Patrzałek.  Przywitał obecnych  na Sesji  radnych Rady Gminy, 
Przewodniczącego Rady Powiatu Andrzeja Gądka,  Wójta Gminy Adama Pałysa, sołtysów i 
kierowników referatów Urzędu Gminy oraz pozostałych gości .   
       Przewodniczący Rady poinformował,  że na ogólny stan 15 –tu radnych obecnych jest   
14-tu , co stanowi   quorum uprawnione do podejmowania prawomocnych uchwał.  
Nieobecni na Sesji radni:  Czesław Zeliasz  . 
Lista obecności – w załączeniu. 
                               Ad.2. Przewodniczący Rady  Paweł Patrzałek przedstawił porządek posiedzenia: 
1. Otwarcie XXXI Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
2. Przyjęcie porządku XXXI Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
3. Przyjęcie Protokołu z XXX Sesji Rady Gminy . 
4. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na XXX Sesji Rady Gminy Solec- Zdrój. 
5. Informacja o zarządzeniach wydanych przez Wójta Gminy.  
6. Interpelacje i zapytania radnych. 
7. Podjęcie uchwał: 
a.  w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Solec-Zdrój z tytułu wykonania budżetu 
Gminy za 2016 rok 
b. w sprawie ustalania maksymalnej wysokości pożyczek i poręczeń udzielanych przez Wójta Gminy 
w roku budżetowym  2017 
c. w sprawie zaciągnięcia kredytu na spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań budżetu Gminy 
d. w sprawie zaciągnięcia kredytu na finansowanie planowanego deficytu budżetu Gminy 
e. w sprawie wspólnego przygotowania i realizacji projektu partnerskiego pn. „Wykonanie instalacji 
kolektorów  słonecznych oraz ogniw fotowoltaicznych na potrzeby gospodarstw domowych w 
gminach Stopnica  i Solec-Zdrój                                                                                                                                                                                                                                                                  
f. w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnego Centrum Kultury Solec-Zdrój za 
2016 rok 
g. w sprawie zmiany budżetu Gminy Solec-Zdrój na 2017 rok 
h. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2017 -2025 
i. zmieniającej uchwałę w sprawie zarządzenia poboru opłaty skarbowej w drodze inkasa 
j. w sprawie nadania nazw ulicom w Zborowie 
k. w sprawie przekazania skargi na uchwałę Nr XXI/106/2016 Rady Gminy Solec-Zdrój  z dnia 23 
czerwca 2016 roku 
8. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych. 
9.Wolne wnioski i zapytania. 
10.Zakończenie obrad. 
Powyższy porządek radni przyjęli jednogłośnie, bez uwag.   
                               Ad.3. Nikt z obecnych nie wniósł żadnych uwag do protokołu z  XXX Sesji Rady 
Gminy. Protokół uznany został za przyjęty .                                                                                                                              
                               Ad.4. Wójt Gminy Adam Pałys przedstawił sprawozdanie z wykonania uchwał 
podjętych na  XXX Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój.  
Radni nie zgłosili żadnych uwag. 
Sprawozdanie - w załączeniu. 
                               Ad.5. Następnie Wójt  Adam Pałys przedstawił informację o zarządzeniach 
wydanych  w okresie między Sesjami. 
Nie zgłoszono uwag ani zastrzeżeń.  
Informacja – w załączeniu. 
                   Ad. 6. W interpelacjach i zapytaniach radnych głos zabrali: 
Radna Teresa Sowula: 
- Czy będzie robiony chodnik obok p. Dybały? 
- Czy będzie kontynuowane kopanie rowów w Kikowie? 



 
Radny Paweł Koźbiał: 
- do powiatu: Kiedy będą koszone pobocza? 
- Czy droga Strażnik – Zagajów będzie dalej robiona? 
- Przepust na Koloni Zagajów. 
Radny Andrzej Kopeć: 
- Czy będzie robiony chodnik w Wełninie? 
Radny Paweł Fortuna: 
- Konieczne jest już koszenie poboczy zarówno dróg gminnych jak i powiatowych, a szczególnie 
skrzyżowań. 
Radny Jan Żubrowski: 
- Zrobić oświetlenie w kierunku Zagórzan. 
- Oświetlić drogę obok cmentarza oraz przedłużyć oświetlenie ul. Żeromskiego. Na to zadanie złożyć 
wniosek o dotacje. 
- Jakie są oszczędności w związku  z wymianą dotychczasowego oświetlenia na ledowe? 
Radny Adrian Babiarz: 
- Podać terminarz koszenia poboczy i kopania rowów. 
- do powiatu: Przekazać dyrektorowi szpitala, aby zweryfikował kwalifikacje swoich pracowników. 
Szpital posiada dobry sprzęt, jednak pracownicy nie wywiązują się ze swoich obowiązków. Przytoczył 
przypadek dziecka, które nie zostało prawidłowo zdiagnozowane przez lekarza. 
Radny Stanisław Żelazny: 
- Co z oświetleniem Ludwinowa? 
- Założyć oświetlenie w Świniarach w stronę oczyszczalni. 
- Odmulić rów między Włosnowicami i Świniarami w kierunku Zołczy. 
- Zgłosić do właściciela wniosek o udrożnienie rowu przed p. Oraczem w kierunku Ludwinowa.   
- Droga w Świniarach od strony kościoła jest zniszczona. 
Radny Henryk Osak: 
- Na Studnisku, na drodze wykonanej w kostce zrobiło się zapadlisko. 
- W niedziele nie ma żadnej komunikacji autobusowej pomiędzy Buskiem-Zdrojem a Solcem-
Zdrojem. 
                Ad.7a/  Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek poinformował, że   projekt uchwały w 
sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Solec-Zdrój z tytułu wykonania budżetu Gminy za 
2016 rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu  był omawiany na posiedzeniach komisji i 
otrzymał ich rekomendację. 
Następnie udzielił głosu Skarbnikowi Gminy . Skarbnik Zofia Kopeć odczytała uchwałę Nr 2634/2017  
II Składu Orzekającego  RIO w Kielcach, pozytywnie opiniującą przedłożone przez Wójta Gminy 
Solec-Zdrój sprawozdania z wykonania budżetu  za 2016 rok.   
       Przewodniczący   Komisji Rewizyjnej Paweł Fortuna  przedstawił  wniosek Komisji  o udzielenie 
Wójtowi Gminy absolutorium w związku  z pozytywną oceną wykonania budżetu za 2016 rok, 
wydaną przez Komisję Rewizyjną.   
       W dalszej kolejności Skarbnik Gminy  przedstawiła  radnym uchwałę  Nr 2652/2017 
II Składu Orzekającego RIO w Kielcach pozytywnie opiniującą wniosek Komisji Rewizyjnej Rady 
Gminy w sprawie  absolutorium.  
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium  z 
tytułu wykonania budżetu Gminy  za 2016 rok . 
Nikt z radnych nie zgłosił pytań ani uwag do uchwały, w związku z czym  została poddana  pod 
głosowanie . 
Za udzieleniem absolutorium głosowało 14 radnych, 
przeciw – 0 radnych, 
wstrzymało się – 0 radnych .  
Uchwała nr XXXI/167/2017 w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Solec-Zdrój z tytułu  
wykonania budżetu Gminy za 2016 rok – w załączeniu. 
                      Ad. 7b/  Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek poinformował, że   projekt uchwały   w 
sprawie  ustalania maksymalnej wysokości pożyczek i poręczeń udzielanych przez Wójta Gminy w 



roku budżetowym 2017 był omawiany na posiedzeniach komisji i otrzymał ich rekomendację, a 
następnie odczytał projekt uchwały . 
Nikt z radnych nie zgłosił pytań ani uwag w związku z czym uchwała została poddana  pod 
głosowanie . 
Za przyjęciem głosowało 14 radnych,  
przeciw – 0 radnych, 
wstrzymało się – 0 radnych .  
Uchwała nr XXXI/168/2017 w ustalania maksymalnej wysokości pożyczek i poręczeń udzielanych 
przez Wójta Gminy w roku budżetowym 2017 – w załączeniu. 
                       Ad.7c/  Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek poinformował, że   projekt uchwały  w 
sprawie zaciągnięcia kredytu na spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań  budżetu Gminy był 
omawiany na posiedzeniach komisji i otrzymał ich rekomendację.  
Skarbnik Zofia Kopeć poinformowała radnych, że termin spłaty zmieniony został na 2022 rok. 
Przewodniczący  odczytał uchwałę. 
Nikt z radnych  nie zgłosił uwag. 
Poddana pod głosowanie została przyjęta 14-oma głosami „za”, 0 – przeciw, 0 – wstrzymujących się. 
Uchwała nr XXXI/169/2017 w sprawie zaciągnięcia kredytu na spłatę wcześniej zaciągniętych 
zobowiązań  budżetu Gminy   – w załączeniu. 
                           Ad.7d/ Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek poinformował, że   projekt uchwały    
w sprawie  zaciągnięcia pożyczki na finansowanie planowanego deficytu budżetu Gminy był 
omawiany na posiedzeniach komisji i otrzymał ich rekomendację.  
Skarbnik Zofia Kopeć poinformowała radnych, że zamiast kredytu zaciągnięta będzie pożyczka z 
WFOŚ, gdyż jest tańsza. Termin spłaty został zmieniony  na lata 2022 - 2024. 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały . 
Nikt z radnych nie zgłosił pytań ani uwag w związku z czym uchwała została poddana  pod 
głosowanie . 
Uchwała została przyjęta 14 -oma głosami „za”, 0 – przeciw, 0 –  wstrzymujących  się. 
Uchwała nr XXXI/170/2017  w  sprawie zaciągnięcia pożyczki na finansowanie planowanego deficytu 
budżetu Gminy  – w załączeniu. 
                           Ad.7e/ Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek poinformował, że   projekt uchwały    
w sprawie wspólnego przygotowania i realizacji projektu partnerskiego pn. „Wykonanie instalacji 
kolektorów  słonecznych oraz ogniw fotowoltaicznych na potrzeby gospodarstw domowych w 
gminach Stopnica  i Solec-Zdrój” był omawiany na posiedzeniach komisji i otrzymał ich 
rekomendację a następnie odczytał projekt uchwały . Nikt z radnych nie zgłosił pytań ani uwag w 
związku z czym uchwała została poddana  pod głosowanie : 
za przyjęciem głosowało – 14 radnych,  
przeciw – 0 radnych, 
wstrzymało się – 0 radnych. 
Uchwała Nr XXXI/171/2017 w sprawie wspólnego przygotowania i realizacji projektu partnerskiego 
pn. „Wykonanie instalacji kolektorów  słonecznych oraz ogniw fotowoltaicznych na potrzeby 
gospodarstw domowych w gminach Stopnica  i Solec-Zdrój” – w załączeniu. 
                      Ad. 7f/ Przewodniczący Rady Gminy Paweł Patrzałek poinformował, że projekt uchwały 
w sprawie  zatwierdzenia sprawozdania  finansowego Gminnego Centrum Kultury Solec-Zdrój za 
2016 rok był omawiany na posiedzeniach komisji i otrzymał ich rekomendację. Następnie odczytał 
projekt uchwały. Nikt z radnych nie zgłosił pytań ani uwag.  
Uchwała poddana pod głosowanie została przyjęta następującą ilością głosów: za – 13, przeciw – 0, 
wstrzymało się – 0. 
Uchwała Nr XXXI/172/2017 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnego Centrum 
Kultury Solec-Zdrój za 2016 rok – w załączeniu. 
                       Ad. 7g/ Przewodniczący Rady Gminy Paweł Patrzałek  poinformował, że projekt 
uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy na 2017 r. był omawiany na posiedzeniach komisji i 
otrzymał ich rekomendację, a następnie  odczytał projekt uchwały . 
Skarbnik Zofia Kopeć poinformowała, że w związku z podpisaniem z powiatem umowy na udzielenie 
gminie dotacji, do projektu wprowadzone zostały zmiany dotyczące zwiększenia dochodu o kwotę 



3500 zł. z przeznaczeniem na zorganizowanie imprezy „Soleckie lato nad zalewem” oraz 
wynagrodzenie konferansjera  Festiwalu Muzyki Akordeonowej.  
Nikt z radnych nie zgłosił uwag. Poddana pod głosowanie została przyjęta następującą ilością głosów: 
Za – 14 radnych, przeciw – 0 radnych, wstrzymało się – 0 radnych. 
Uchwała Nr XXXI/173/2017 w sprawie zmiany budżetu Gminy Solec-Zdrój na 2017 rok  - w 
załączeniu.                       
                         Ad.7h/ Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek  poinformował, że projekt uchwały w 
sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2017 – 2025  był omawiany na 
posiedzeniach komisji i otrzymał ich rekomendację a następnie  odczytał projekt uchwały. Nikt z 
radnych nie zgłosił uwag. Uchwała poddana pod głosowanie otrzymała następującą ilość głosów: 
Za przyjęciem – 14 radnych, przeciw – 0 , wstrzymało się – 0. 
Uchwala nr XXXI/174/2017 w sprawie zmiany Wieloletniej prognozy Finansowej na lata 2017 – 2025 
– w załączeniu. 
                    Ad.7i/   Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek poinformował, że   projekt uchwały  
zmieniającej uchwałę w sprawie zarządzenia poboru opłaty skarbowej w drodze inkasa  był omawiany 
na posiedzeniach komisji i otrzymał ich rekomendację.  
Przewodniczący  odczytał uchwałę. 
Nikt z radnych  nie zgłosił uwag. 
Poddana pod głosowanie została przyjęta 14-oma głosami „za”, 0 – przeciw, 0 – wstrzymujących się. 
Uchwała nr XXXI/175/2017 zmieniająca uchwałę w sprawie zarządzenia poboru opłaty skarbowej w 
drodze inkasa   – w załączeniu. 
                    Ad.7j/   Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek poinformował, że   projekt uchwały  w 
sprawie nadania nazw ulicom w Zborowie był  omawiany na posiedzeniach komisji i otrzymał ich 
rekomendację.  
Przewodniczący  odczytał uchwałę. 
Nikt z radnych  nie zgłosił uwag. 
Poddana pod głosowanie została przyjęta 14-oma głosami „za”, 0 – przeciw, 0 – wstrzymujących się. 
Uchwała nr XXXI/176/2017 w sprawie nadania nazw ulicom w Zborowie    – w załączeniu. 
                    Ad.7k/   Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek poinformował, że   projekt uchwały  w 
sprawie przekazania skargi na uchwałę Nr XXI/106/2016 Rady Gminy Solec-Zdrój z dnia 23 czerwca 
2016 roku  był omawiany na posiedzeniach komisji i otrzymał ich rekomendację.  
Przewodniczący  odczytał uchwałę. 
Nikt z radnych  nie zgłosił uwag. 
Poddana pod głosowanie została przyjęta 13-oma głosami „za”, 1 – przeciw, 0 – wstrzymujących się. 
Uchwała nr XXXI/177/2017 w sprawie przekazania skargi na uchwałę Nr XXI/106/2016 Rady Gminy 
Solec-Zdrój z dnia 23 czerwca 2016 roku - w załączeniu. 
                        Ad.8. Odpowiedzi na zgłoszone pytania i interpelacje udzielili: 
Przewodniczący Rady Powiatu Andrzej Gądek: 
- Budowa chodników przez powiat może być realizowana pod warunkiem 50% udziału finansowego 
gminy. W 2018 roku powiat nie planuje budowy nowych chodników ponieważ będzie budowana 
droga Solec-Zdrój – Piasek Mały. 
- Chodnik w Kikowie będzie zrobiony, rowy w kierunku Zborowa są udrożnione. Po drugiej stronie 
drogi rowy nie będą kopane ponieważ powiat nie może budować przepustów. Dokończone zostanie 
kopanie rowów przy których prace zostały już rozpoczęte. 
- Przepust w Zagajowie będzie zrobiony. 
- Koszenie poboczy zostało już rozpoczęte i przewiduje się, że za około dwa tygodnie prace będą 
zakończone. 
- Nieprawidłowości w szpitalu należy zgłaszać do dyrektora szpitala. 
 Wójt Adam Pałys: 
- Chodnik w Kikowie będzie dalej robiony. 
- Gmina wystąpiła do powiatu o ujęcie w przyszłorocznym budżecie budowy chodnika w Wełninie i 
na Pułankach. Przeprowadzony został pomiar natężenia ruchu w Wełninie, Piestrzcu  i na odcinku 
Kików – Zborów. Z uwagi na to , że będzie budowana droga Solec-Zdrój – Piasek Mały wraz z 
utwardzeniem poboczy, powiat odmówił ujęcia w planie chodnika zarówno w Wełninie jak i na 
Pułankach. 



- Pobocza gminne są już koszone. 
- Jest potrzeba oświetlenia ulicznego przy drodze obok cmentarza. 
- Obecnie zbierane są dane do obliczenia oszczędności z tytułu użytkowania oświetlenia ledowego. 
- W sprawie oświetlenia w Ludwinowie jest już podpisana umowa z PGE, sporządzony kosztorys. 
Termin założenia oświetlenia PGE wyznaczyło na koniec czerwca 2018 roku. 
- Na założenie oświetlenia do oczyszczalni w Świniarach brak jest na razie środków finansowych. 
- Zorientuje się czyją własnością jest rów od p. Oracza. 
- Droga na Studnisku będzie naprawiona. 
- Prywatny przewoźnik nie uwzględnił w rozkładzie jazdy kursów w niedziele. 
Wójt Adam Pałys przedstawił  zebranym szczegółowe rozdysponowanie rezerwy budżetowej za 2016 
rok. 
        Ad.9. W wolnych wnioskach i zapytaniach głos zabrali: 
Pan Leszek Sowula: 
- Na Zagajowie zostały ustawione dwa „sierżanty” a miały być trzy. 
Pan Wiesław Sowiński: 
- Czy będzie budowana cała droga Ludwinów – Wełnin? 
- Kto wygrał przetarg na usługi? 
- Światło na Golgotę. 
Wójt Adam Pałys: 
- Droga będzie budowana w części od mostu do Wełnina,  nie będzie przebudowy mostu. 
- Przetarg na usługi wygrała firma Wod-Gaz. 
- Termin wykonania oświetlenia wyznaczony został na czerwiec 2018 roku. 
Pani Krystyna Liwara: 
- Pobocza są koszone ale w rowach zalega bardzo dużo śmieci. 
- Przy stawie w Zagórzanach znajduje się drzewo, którego złamany konar zwisa nad jezdnią.  
Pan Eryk Grabowski: 
- Co wiadomo na temat elektrociepłowni? 
Wójt Adam Pałys: 
- Pozwolenie zostało wydane na budowę kotłowni – ciepłowni gazowej. Miejscowy plan 
zagospodarowania przestrzennego dopuszcza budowę tego obiektu na potrzeby własne. 
Pan Eryk Grabowski: 
- Pomiędzy elektrociepłownią a ciepłownią jest różnica. Ważne jest czy ciepłownia będzie 
wyprowadzała energię cieplną poza uzdrowisko. W przypadku budowy elektrociepłowni miejscowość 
może stracić status uzdrowiska. Mimo ostrzeżeń ze strony właściciela uzdrowiska w dalszym ciągu 
będzie zabiegał, aby nie powstała elektrociepłownia.  
Pan Andrzej Pałys – prezes WFOŚiGW: 
- Nawiązując do podjętej przez radnych uchwały dotyczącej montażu urządzeń fotowoltaicznych i 
kolektorów słonecznych, zwrócił uwagę na płynące z nich korzyści. Zachęcił do ich montowania oraz 
do korzystania z niskoprocentowych pożyczek oferowanych przez Woj. Fundusz Ochrony 
Środowiska. 
Wójt Adam Pałys zwrócił się do wszystkich zebranych, aby rozpropagowali wśród mieszkańców  
informację o przystąpieniu gminy do następnej tury montażu kolektorów słonecznych i aby chętni 
zgłaszali się do Urzędu.  
Z-ca Wójta Artur Cygan zwrócił się do sołtysów i radnych, aby obserwowali  czy oświetlenie uliczne  
działa we właściwych godzinach  a o nieprawidłowościach informowali Urząd. 
Wójt Adam Pałys podziękował prezesowi WFOŚiGW w Kielcach za realizacje dwóch projektów 
edukacyjnych dla dzieci i młodzieży. 
                              Ad.10. W związku z wyczerpaniem się porządku obrad Przewodniczący  
Rady Paweł Patrzałek  dokonał zamknięcia XXXI  Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
 
Protokołowała:                                                                                        Przewodniczący Rady 
Danuta Grabda                                                                                            Paweł Patrzałek 
 
 
 


